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HOB 2 referat – 21. - 23. april 2023 
 

Tilstedeværende: Fraværende: 

Nickolaj 
Ingrid 
Eva 
Jonathan  
Anne 
John 
Christian Nørgaard 
Frede 
Alberte 
Christian Mikkelsen 
Maya 
Tobias 
Cæcilie 

Freja 
Markus 
Victoria 
Mathias 
 

SEK: 
René, Owen, Morten & Johannes 

 

Programpunkter 
Lørdag 

Programpunkt Referat 

Mødestart, Morgensang 
og Formalia  

Der blev sunget Gi os Lyset Tilbage, og det lød megagodt! 
 
René er ordstyrer.  
Owen fører referat.  
 

Opdatering fra FU og 
udvalg 

FU: 

• Morten er blevet ansat i Fantastiske Fællesskaber og er derfor ikke 
længere i HOB eller FU.  

o Frede går derfor fra at være suppleant til at være 
hovedbestyrelsesmedlem.  

• Der har været et ekstraordinært møde grundet en indstilling til UDDAK 
angående arrangører af FORUM. 

• Turen til Folkemødet er aflyst i år.  

• Der er blevet sendt en ansøgning til DUF angående omskifte af 
kategorisering i deres driftstilskudssystem. 

• HOB1 er blevet evalueret.  

• Kulturministeren har været på besøg hos Rollespilsfabrikken.  

• Forpersonskabet skal mødes med Østerskovs bestyrelse og snakke om 
fremtidigt samarbejde.  

• René er blevet indstillet til Friluftsrådets bestyrelse.  

• Forpersonskabet skal på Ungdomsøen og dele erfaringer fra Bifrost. 

• Eva skal holde oplæg hos DUF om samarbejde med offentlige 
institutioner.  

• Eva har været sygemeldt og var gået ned i gear, men er tilbage nu. 

• Der er blevet godkendt en ny lokalforening: Velkommen til 
Fantastica. 
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• Babylon og Skyggedalen har fusioneret med andre lokale foreninger og 
er derfor ikke selvstændige lokalforeninger længere.  

SEK: 

• Bifrost har købt en bil.  
 
Internationale udvalg: 

• Japan Expo turen er ved at være færdigplanlagt.  

• Troels Palm vil gerne lave en tur til World Cup i Blood Bowl, som 
udvalget støtter.  

• Der er et samarbejde med Bait Bayout, som kommer til Knudepunkt.  

• Der spørges om vi vil være med til noget ungdomsudveksling i Italien 
omkring rollespil og kønsroller. Det er der blevet sagt ”Ja tak” til.  

• De er ved at skabe et økonomisk overblik for resten af året.  

• Der kommer også nogle Dragon Legion ture – blandt andet i Danmark.  

• De håber at kunne lave en tur til ESSEN SPIEL igen i år.  
 

Indsupplering til FU, 
kontaktperson til 
UDDAK, evt. ny 
regionskontakt 

Da Morten ikke længere er i HOB skal hans ansvarsposter overtages.  
 
Rasmus overtager pladsen i FU.  
Maya overtager pladsen som hovedbestyrelseskontakt i UDDAK.  
Frede overtager pladsen som regionskontakt og har derfor hele Region Syd.  
 

Behandling af ændringer 
af 
kompetencedokumentet 

1) Tilføje i §12 stk 2 under forvaltningsafgørelse 
Sørge for at parterne bliver hørt og informeret om relevant 
forvaltningsprocedure inkl. behandling ved klage. 

• Ændringen er vedtaget 
 
2) Indskrive stk. 1 under §23 under klage.  
Sagens dokumenter deles som udgangspunkt ikke direkte med hovedbestyrelsen, 
hvis der klages over FU’s beslutning/behandling i en personsag. Dog kan 
medlemmer af hovedbestyrelsen bede om aktindsigt. Følgende dokumenter skal 
dog udsendes: Afgørelsen og Klagen 

• Ændringen er vedtaget 
 
3) Tilføje i §39 Hovedbestyrelsen 
Hovedbestyrelsen kan både træffe beslutninger med Absolut Simpelt Flertal og 
Relativt Simpelt Flertal alt efter punkt. Absolut Simpelt Flertal kendes internt 
som Mest Vidtgående og Relativt Simpelt Flertal kendes internt som 
Konsensusafstemning. 

Stk 2 Som udgangspunkt træffes der beslutninger med Mest Vidtgående, men 
der kan træffes beslutninger med Konsensusafstemning hvis ét medlem af enten 
Hovedbestyrelsen eller Forpersonskabet ønsker det. 
Stk 3 I tilfælde af stemmelighed, er formandens/-kvindens/-personens stemme 
udslagsgivende. 

• Ændringen er vedtaget 

4) Tilføje i §46 stk 2 under forretningsudvalget 
Stk 2 Det inkluderer ansvaret for at udvalgene overholder Hovedbestyrelsens 
udskænket kommissorier, retning, kompetencedokument og agerer overens med 
Bifrosts værdier og ønsket omdømme. 
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• Ændringen er vedtaget 

5) Tilføje i §71 under udvalg og arbejdsgrupper 
§71 Forretningsudvalget og/eller Forpersonskabet kan flytte en sag fra et udvalg 
og over til enten Forretningsudvalget eller Hovedbestyrelsen, hvis de vurderer, 
at sagen i udvalget er af bredere politisk interesse, er af principiel karakter eller 
har konsekvenser for ønsket omdømme.  

• Ændringen er vedtaget 
 

Oplysning omkring 
spørgsmål vedr. 
Østerskov skolekreds 
stemmeret til Bifrosts 
generalforsamling. 

Østerskov Skolekreds ønsker at blive oplyst om, hvilke tiltag de skal tage for at 
få fuld stemmerettighed til generalforsamlingen.  
 
SEK beretter om, hvorfor Østerskov Skolekreds er kategoriseret som de er, 
baseret på manglende aktivitetsinfo og for lavt kontingent.  
 
Forpersonskabet tager fat i Østerskov Skolekreds og præsenterer informationer 
for dem og snakker om, hvordan samarbejdet skal se ud fremadrettet.  
 

Bifrostpuljen Projekt Forening Ansøgt 
beløb 

The Road to Daggerford Føniks 5.000 

Sommerskole Giants 4.800 

Hvem vil ikke gerne være 
prinsesse? 

Koyo 4.192 

Industri emhætte til 
Aktivitetsvillaen 

Wonder Studio 5.000 

Ansøgt i alt  18.992 

Penge i anden uddelingsrunde  10.000 

Tilbage i puljen efter anden 
uddelingsrunde 

 20.125 

 
The Road to Daggerford: 

• De har modtaget støtte inden for et år.  

• Der er manglende blivende værdi.  

• Svært at se, hvad de præcis søger støtte til.  
o Det vedtages, at ansøgningen ikke går videre til bevilling.  

 
Sommerskole: 

• En del af puljens formål er at oplære nye fondsansøgere, så vi er 
ærgerlige over, at ansøgeren er set mange gange før. Vi har tidligere bedt 
om nye ansøgere fra Giants, men det er ikke blevet efterlevet.  

• Der mangler en uddybning af værdien af projektet.  

• Det vurderes, at det er et prisværdigt formål og et godt projekt.  
o  Det vedtages, at ansøgningen går videre til bevilling.  

 
Hvem vil ikke gerne være prinsesse?: 

• Der argumenteres for, at det er nice, at se projekter, som er løbende 
cosplayaktiviteter.  

• Det er prisværdigt, at projektet går ud på at uddanne medlemmer.  
o Det vedtages, at ansøgningen går videre til bevilling.  
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Industri emhætte til Aktivitetsvillaen: 

• Det vurderes, at projektet har en god blivende værdi.  
o Det vedtages, at ansøgningen går videre til bevilling.   

 
Bevillingsrunde: 
Følgende bevillinger er vedtaget: 

• Sommerskole: 2.118 

• Hvem vil ikke gerne være prinsesse?: 2.882 

• Industri emhætte til Aktivitetsvillaen: 5.000 
 

Frokost og tur i skoven Der blev spist chili sin carne. Mums! 
 

Socialt punkt Der blev leget lege faciliteret af det Usjove Udvalg. 
 

Bifrosts ønsker til en 
fælles nordisk ungevision 

Oksen fremlægger info om nordisk ungevision og spørger ind til input og 
ønsker fra hovedbestyrelsen, som kommer med deres idéer og forslag.  
 

Opkvalificerings oplæg - 
Friluftsrådet 

Generalsekretæren berettede om Friluftsrådet funktion og hvordan Bifrost 
arbejder sammen med dem, samt hvad de kan bruges til fremadrettet.  
 

Arbejdsblok (½ time 
alene, 1 time med 
mulighed for input fra 
andre) 

Der arbejdes! Der blokkes! Dejligt produktivt! 

Besøg af lokalforening Rollespilsforeningen Hareskoven beretter om deres forening og deres aktiviteter.  
 

Brætspil og hygge Der blev hygget med samvær omkring bålet til sent på natten.  
 

 
Søndag 

Programpunkt Referat 

Mødestart og 
Morgensang 

Da Oksen havde fødselsdag fik han lov at vælge morgensangen. Han valgte My 
Heart Will Go On med Celine Dion.  
 

Orientering om 
tryghedsproces-
arbejdsgruppens arbejde, 
skrevne dokumenter og 
videre proces 

Tryghedsprocesarbejdsgruppen fremlagde deres arbejde. Folk var meget 
begejstrede, og der blev aftalt en videre proces.  
 

Bifrosts inputs til 
Ungdomsringens projekt 
om at lave Live-rollespils 
Helteliv på klubber 

Samarbejdet blev præsenteret.  
Der kommer input fra HOB angående, hvordan samarbejdet skal køre, når det 
når til de praktiske dele, men projektets form er stadig så udefineret, at det vil 
være en løbende proces.  
 

Afslutning af møde, 
oprydning og farvel og 
tak 

Forpersonskabet lukker mødet og alle jubler.  
 

 


